
 

Protokół Nr 5/2020 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

w dniu 27 kwietnia 2020 roku 

 

 

 

WAK.0012.2.5.2020 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w zdalnym trybie. Przewodnicząca  Agnieszka 

Powała, witając zaproszonych gości oraz członków komisji otworzyła posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

W wideokonferencji wzięli udział:  

Przewodniczący    

1. Agnieszka Powała     

Wiceprzewodniczący 

2. Zenon Durka                                             

3. Izabela Kownacka     

Członkowie: 

4. Michał Kobrzyński     

5. Jacek Szczepański     

6. Mariusz Śledziewski     

7. Tomasz Talarski    

                                

Nieobecni członkowie komisji: 

1. Piotr Choroś, 

2. Aleksandra Bednarek, 

3. Marek Kuska, 

4. Artur Stankiewicz 

 

Lista obecności  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności  stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.                    

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Omówienie skargi Centrum Nauki i Biznesu „Żak” Sp. z o.o na uchwałę Rady Powiatu 

w Legionowie Nr 241/XXXVIII/2018 z dnia 23 lutego 2018 roku wraz ze zmieniającą 

ją uchwałą Nr 96/XII/2019 z dnia 25 listopada 2019 roku. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek  przyjęty został jednogłośnie – 7 głosów za, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących nie było. 

 

3. Omówienie skargi Centrum Nauki i Biznesu „Żak” Sp. z o.o na uchwałę Rady 

Powiatu w Legionowie Nr 241/XXXVIII/2018 z dnia 23 lutego 2018 roku wraz ze 

zmieniającą ją uchwałą Nr 96/XII/2019 z dnia 25 listopada 2019 roku. 

 

 

 



Kierownik Referatu Edukacji Pan Tomasz Lisowski, poinformował zebranych, że  Centrum 

Nauki i Biznesu „Żak” Sp. z. o.o w całości zaskarżyło do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie  uchwałę Rady Powiatu w Legionowie Nr 

241/XXXVIII/2018 z dnia 23 lutego 2018 roku wraz ze zmieniającą ją uchwałą Nr 

96/XII/2019 z dnia 25 listopada 2019 roku. 

Uchwała ta dotyczy sposobu i zasad naliczania dotacji podmiotowej dla szkół 

niepublicznych. 

Centrum Nauki i Biznesu „Żak” Sp. z. o.o w powyższej skardze kwestionuje fakt, iż przy 

przesyłaniu 1/12 części dotacji, powiat żąda potwierdzenia list obecności na zajęciach. 

Zgodnie z ustawa o finansowaniu zadań oświatowych dotacja należy się tylko i wyłącznie 

wtedy, jeżeli uczeń (w tym wypadku słuchacz)  obecny jest na co najmniej 50% zajęć.  

Pan Tomasz Lisowski podkreślił, że uchwała ta przeszła cały proces legislacyjny, miała 

akceptację radców prawnych,  nie została zanegowana przez Wojewodę, a także przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową, ponieważ ten typ uchwał musi być opiniowany przez RIO. 

Pan Tomasz Lisowski powiedział również, że być może na zaskarżenie w/w uchwały może 

mieć wpływ to, że powiat wezwany został najpierw przez Prokuraturę Rejonową w 

Legionowie,  później przez Prokuraturę Okręgową Praga Północ do przekazania  określonej 

dokumentacji tj. wysokości dotacji udzielonej placówce w latach 2014-2018.  

Placówka „Żak” w rozwiązaniach przyjętych przez uchwałę Rady Powiatu neguje to, że 

nałożono na nich obowiązek dostarczania list obecności, twierdząc, że weryfikacja tych list 

mogłaby nastąpić w czasie przeprowadzanej kontroli. 

Pan Tomasz Lisowski dodał, że co miesiąc jest problem z listami dostarczanymi przez 

placówkę, bowiem listy obecności są nieczytelne, przy czym 1/12 części dotacji  

przekazywana jest już po weryfikacji list obecności. 

W trakcie dyskusji członkowie komisji omówili również pozostałe kwestie podniesione w 

skardze, tj. min. przyjrzeli się zasadzie przyznawania dotacji na ucznia, który jest 

jednocześnie uczniem innej placówki o takim samym profilu nauczania. 

W tym miejscu Pan Tomasz Lisowski powiedział, że istotą skargi jest kwestia obecności na 

zajęciach oraz, że ustawa o finansowaniu zadań oświatowych  zmienia się ale od ubiegłego 

roku obowiązuje zasada, że jeżeli uczeń uczęszcza do różnych szkół tego samego typu, to 

dotacja na niego naliczana jest tylko i wyłącznie w jednej szkole. To powoduje, że  organ 

przekazujący dotacje musi być powiadomiony o fakcie przyjęcia ucznia w trakcie roku 

szkolnego, by uniknąć sytuacji przekazywania dotacji dla  „Żaka” i innej szkoły 

funkcjonującej na terenie naszego powiatu. 

Kończąc swoja wypowiedź Pan Tomasz Lisowski podkreślił, że w skardze podniesiona 

została kwestia, że wymagania ze strony powiatu mogą być wymagane tylko i wyłącznie w 

trakcie przeprowadzania oficjalnej  kontroli, kiedy kontroluje się dotację przyznawaną za 

dany rok. 

Członkowie komisji uznali, że informacje przekazane przez Kierownika Referatu Edukacji 

Pana Tomasza Lisowskiego są wystarczające i stanowią uzupełnienie do skargi, która 

będzie przedmiotem dyskusji na sesji.  

4. Wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Komisji zamknęła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Powała. 

         Przewodnicząca 

        Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

 

         Agnieszka Powała 

Protokół sporządziła: 

Małgorzata Storm 


